
Australian Nunphung Cawnpiaknak

Australia ram zungkhar ni

Sianginn khar ni

Australia ah, sianginn kai cu Tangkawng thla thih lai asilole 
Nohawng thla thawkka ah thawk a si.

Sianginn kai caan tem 4 an um.

Tem khat cio cu zarh 10 an si tawn.



2 3

Kai tem a donghlei ah zarh 2 khar a um.

Hi pawl cu sianginn khar tiah auh an si.

Sianginn khar caan cu hi ah hin an si tawn:

•	 Vaupi 
•	 Chiapa 
•	 Tho 

Sianginn kai kum a dongh lei ah a saumi sianginn khar 
a um.

Zarh 6 hrawng a sau i Australia i thal a si lio caan a si.



2 3

Dipa ah thawk a si.

Tangkawng thla thih asilole Nohawng thla 
thawkka ah a dih.

Aa dang liangluangmi ramkulh pawl nih aa dang 
liangluangmi nithla pawl an ngei cio:

•	 sianginn kai tem pawl
•	 sianginn khar pawl



4 5

Rampi zungkhar ni pawl

Rampi zungkhar ni ah hin, sianginn le cozah zung 
tam u khar an si.

Dawr tampi cu on a si ko.



4 5

Cheukhat zapi dinhni  cu Australia i hmunzakip ah 
tuah a si.

Aa dang liangluangmi ramkulh pawl nih anmah tein 
zapi dinhni an ngei.

Ramkulh a tam-u pawl nih Pur thla i Siangpahrangnu 
Chuahcamh an hmang cio.



6 7

Zapi dinhni cheuhkhat nithla pawl cu kum fatin aa 
thleng.

Thawhthan zungkhar pawl cu Vaute asilole Vaupi ah a 
si kho.

Thawhthan zungkhar ni ah hihi aa tel:

•	 Bawipa Thihnak (Good Friday)
•	 Thawhthan Zarhpi ni
•	 Thawhthan Cacawn nikhat ni

Hi pawl hi Khrihfa hna caah a biapimi ni pawl an si.



6 7

Hika ah hin ram pumpi i zapi dinhnak ni cazin 
a si:

1 Tangkhawng
Kumthar (New Year’s Day)

Hihi cu kumthar nithla relnak a thawknak a si.

26 Tangkhawng
Australia Ni (Australia Day)

25 Vaupi
ANZAC ni

Raltuknak pawl i a rak i telmi minung pawl kha 
kan hngalh peng hna.



8

25 Dipa
Khrih Chuah Ni (Christmas Day)

Hihi cu Khrihfa mi caah a biapimi ni a si.

26 Dipa
Thongh Ni (Boxing Day)

Kharihsamat (Christmas) dih hnu thaizing i nuamh 
dingah hmunkhat tein caan hmanti a si.

Mipeem Caah Tuantu Ramkip Huap Phu 

 nih Australian Cozah Zatlang Bawmhnak 

Phu ai-awh in a cawnpiak hna




